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Sayın Başkan,  
Meclisimizin Değerli Üyeleri, 
Meslek Komitelerimizin Kıymetli Üyeleri, 
Değerli Misafirler ve 
Medyamızın Kıymetli Mensupları, 
 
Yeni dönemin Meslek Komiteleri ikinci ortak toplantısında 
görüşlerimi sizlerle paylaşmadan önce hepinizi şahsım ve 
Yönetim Kurulumuz adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
 
 
Bu toplantımızı, bir konuğumuz olmaksızın gerçekleştiriyoruz. 
Aslında ilk toplantımızda bunu yapmayı amaçlamıştık. Fakat 
finansal piyasalardaki hareketlilik nedeniyle ilk toplantımıza 
Merkez Bankası Başkanımız Sayın Erdem Başçı’yı konuk ettik.  
 
 
Bugün, konuksuz yapmakta olduğumuz bu toplantımız 
vesilesiyle bir aile atmosferinde, daha geniş bir zaman 
diliminde sizlerin düşüncelerini dinlemeyi, sektörlerinizle ilgili 
sorunları, 2014 yılına ilişkin beklenti ve önerilerinizi dile 
getirmenizi arzu ettik. 
 
 
Meslek Komiteleri Ortak Toplantımıza katılarak biraz sonra 
sunumlarıyla bu toplantımıza katkı yapacak olan değerli 
ekonomistlerimiz Sayın Ali Ağaoğlu’na ve Sayın Can Fuat 
Gürlesel’e de teşekkür ediyor, hoş geldiniz diyorum. 
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Meslek Komitelerimizin toplantılarına akademisyenlerin, 
bürokratların ve uzmanların katılımının sağlanmasının önemli 
olduğuna inanıyoruz. 
 
 
Bugün bunun güzel bir örneğini burada yaşıyoruz. Yıldız Teknik 
Üniversitesi Teknoloji Transfer Ofisi’nden Sayın Profesör 
Doktor Mesut Güner ve değerli çalışma arkadaşları aramızda 
bulunuyorlar. Değerli Hocalarımıza katılımları nedeniyle 
teşekkür ediyor, hoş geldiniz diyorum. 

 

Odamız Yönetim Kurulu’nun temel hedefi, Meslek 
Komitelerinin, üyelerimizle etkin iletişimin sağlanması ve bu 
yolla sanayimizin sorunlarına çözüm üretilmesidir. Bu 
felsefeden hareketle de Meslek Komitelerimizin verimli ve 
üretken bir işleve kavuşması temel amacımızdır. 
 
Bu amaç doğrultusunda, Yönetim Kurulu Üyelerimiz Sayın Ali 
Ulvi Orhan ve Sadık Ayhan Saruhan geçtiğimiz aylarda 
komitelerimizin aylık toplantılarına katılarak çok önemli 
gördüğümüz bir çalışma gerçekleştirdiler.  
 
Toplantılar süresince, Meslek Komitelerimizin nasıl daha etkin 
işleyebileceği ve üyelerimizin İSO’dan beklentileri ile ilgili görüş 
alış verişinde bulundular. 
  
Bugünkü Meslek Komiteleri Ortak Toplantısı'nda bu çalışmanın 
sonuçları biraz sonra sizlerle paylaşılacak. Bu değerli çalışmayı 
gerçekleştiren Yönetim Kurulu Üyelerimiz Sayın Ali Ulvi Orhan 
ve Sayın Sadık Ayhan Saruhan’a teşekkür ediyorum. 
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Meslek Komitelerimizin Kıymetli Üyeleri 
 
Tabanımızın düşünce ve sorunlarına önem veren bir yaklaşıma 
sahibiz. Meslek Komitelerimizin kendi grup üyeleri ile yakın 
ilişki içerisinde olması, sorunların doğru bir şekilde bizlere 
aktarılmasında önemli bir rol oynamaktadır. Bu konuda sürekli 
ve sağlıklı bir iletişime ihtiyaç duyduğumuzu ifade etmek 
istiyorum.  
 
Önümüzdeki günlerde hizmetinize sunacağımız yeni web 
sitemiz sizlerle iletişimimizi güçlendirecektir. Odamız web 
sitesinde her bir meslek komitemize ait oluşturulacak mikro 
sitelerin, meslek komitelerinin üyeleri ile ilişkilerini canlı 
tutmakta faydalı bir araç olduğuna inandığımızı burada sizlerle 
paylaşmak istiyorum.  
 
Yine üyelerimize daha yakın olmak ve daha iyi hizmet vermek 
amacıyla Yenibosna ve Ümraniye’de birer temsilcilik açıyoruz. 
Pazartesi günü açılacak olan temsilciliklerimizde, oda üyelik 
müracaatından kapasite ve ekspertiz raporları talebine kadar 
birçok konuda hizmet verilecektir. 
   
 
Meslek Komitelerimizin sektörlerindeki sivil toplum örgütleri 
ile işbirliği halinde olması,  sorunların tespiti ve çözümünde 
doğru, etkili ve sonuç alıcı bir yöntem oluşturmaktadır.  
 
Meslek Komitelerimizin kendi üye tabanlarına ulaşması için 
önemli bir imkân olan Genişletilmiş Meslek Komiteleri 
toplantılarını önemsiyoruz. Geçtiğimiz aylarda örneklerini 
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yaşadığımız bu faydalı toplantıların süreklilik kazanması ve “İSO 
ne yapıyor” sorusunun artık sorulmaması için İstanbul Sanayi 
Odası olarak her türlü desteği sağlamaya hazırız.  
 
Meslek komiteleri ortak toplantılarımız,  sanayimizin 
sorunlarının konuşulduğu önemli ve gelenekselleşmiş 
platformlarımızdan biridir. Bu toplantımız vesilesiyle sizlere bir 
çağrıda bulunmak istiyorum: Her meslek komitemizin çok 
önemli üç temel sorununu, ilk toplantılarından sonra 
yönetimimize iletmelerini rica ediyorum.  
 
Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
 
Üretim, toplumun tamamına katkı sağlayan bir kültür ve 
anlayışı yansıtır. Üretmeyi bir değer olarak gören birikimimizi 
gençlere aktarmak, en önemli görevlerimizdendir. Sizleri, 
sembolik de olsa gençlerimizle buluşturmak amacıyla bu 
toplantımızı, vakfımızın okulunda bugün özellikle 
gerçekleştiriyoruz. 
 
Sizlerin de bundan sonra çeşitli toplantı ve etkinliklerinizi 
okulumuzun bu salonunda yaparak bu amaca katkı sağlamanızı 
arzu ediyoruz.   
 
Demokratik bir tartışma ortamında görüş ve önerilerimizi 
paylaşacağımız, sorunlarımıza çare arayacağımız bu ortak 
toplantımıza, değerli görüş ve önerilerinizle katkı yapmanızı 
beklediğimizi burada özellikle belirtmek istiyorum. 
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Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
 
Küresel ekonomideki bazı gelişmeleri ve bunun ekonomimiz ile 
sanayimize olan etkileri hakkındaki düşüncelerimi kısaca 
sizlere aktarmak istiyorum.   
 
Geçtiğimiz aylarda gelişmekte olan ülkelerden yabancı 
yatırımcı çıkışına bağlı olarak para birimlerinde değer kayıpları 
yaşandı. Bu olumsuz ekonomik gelişme dikkatlerin daha fazla 
gelişmekte olan ülkelere yoğunlaşmasına neden olurken riskli 
ülke sayısındaki artışa da tanıklık ettik.   
 
Şunu açıkça ifade etmek isterim ki, artık paradan para 
kazanmaya dayalı finansal oyunların sonuna gelinmiştir.  

 

Reel üretimin yeniden önem kazanacağı bir dünyada yeni 
başarı hikâyelerinin yazılmasına ihtiyaç duyuluyor olması, bir 
gerçek olarak önümüzde durmaktadır.  

 

Ülkemiz de kendi başarı hikâyesini yaratabilmek için artık 
tüketimden değil, üretimden güç alan yeni bir ekonomi 
politikası belirlemelidir. Ancak böyle bir politika ile gelişmiş 
ülke statüsüne geçmemiz mümkün olabilecektir.  

 

Bu politika; katma değeri yüksek ürünler, verimlilik, kalite, 
ölçek ekonomisi odaklı olmalıdır. Böyle bir süreci 
başlatabilmenin en önemli faktörlerinden biri eğitimin seviyesi, 
kalitesi ve amacıdır.  
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Biraz önce ifade ettiğim gelişmiş ülke statüsüne geçmemiz için 
sorgulayıcı, araştırmacı, katılımcı, inisiyatif alan ve sorumluluk 
sahibi bireyler yetiştirecek bir eğitim sistemi gecikmeksizin 
hayata geçirilmelidir.  

 

Şu gerçek hiçbir zaman unutulmamalıdır ki, ekonomimizin en 
önemli sektörü sanayidir ve bunun böyle olması adına 
elimizden gelen her türlü çabayı göstermeliyiz. Bu sektör, artık 
teknolojik altyapısı güçlü, yeni nesil sanayiye ve sanayicilere 
ihtiyaç duymaktadır. Ancak bu yolla sanayi sonrası toplum 
aşamasına geçmiş ülkelerle rekabet edebiliriz.  

 

Sanayimizin inovasyon yetkinliğinin artırılması, üretilen bilgiyi 
ekonomik değere dönüştüren bir yapıya kavuşturulması 
gerekmektedir. Yüksek teknolojiye dayalı sektörlerde ülkemizi; 
üretim, inovasyon ve ihracat üssü haline dönüştürmek için bir 
seferberlik ruhuyla hepimize büyük görevler düşmektedir. Bu 
büyük görevimizi vurgularken başarıya ulaşacağımızdan asla 
şüphe etmediğimi özellikle belirtmek istiyorum. 

 

Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
 

Bir dizi iç ve dış dinamiğin bir araya gelmesi sonucu gelişmekte 
olan ekonomiler üzerindeki aşağı yönlü risklerin arttığı bir 
gerçektir. İşte bu durum, gelişmekte olan piyasalara ilişkin 
yatırımcı algısını olumsuz etkilemektedir. 

 

Ülkemizde, geçtiğimiz yılın yaz aylarından itibaren artan ve 
özellikle Aralık ayındaki gelişmelerle birlikte had safhaya 
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ulaşan siyasi tansiyon, ekonomi açısından önemli riskler 
oluşturmaktadır. Söz konusu riskler Türkiye’nin de 
yurtdışındaki algısını olumsuz etkilerken ekonominin iç ve dış 
kırılganlıklarını da arttırmaktadır.  
 
Zira yabancı yatırımcıların gelişmekte olan ekonomilere ilişkin 
yatırım kararı alırken gözettikleri en önemli değişkenlerden 
birisi de siyasi istikrardır.  
 
Özel sektörün omuzlarındaki 270 milyar dolarlık borç dikkate 
alınarak finansal istikrarı bozacak siyasal istikrarsızlıktan 
kaçınılması gerektiğini bundan önce olduğu gibi burada da 
özellikle bir kere daha ifade etmek istiyorum.   
 
Bu, sadece biz sanayiciler için değil ekonominin bütünü için 
hayati bir öneme sahiptir. 
 
Finans kesiminin bu ortamı gereğinden fazla abartarak 
suiistimal etmeye çalışmasının (ki bu yönde bazı işaretler var) 
sanayicilerimizle olan ilişkilerini geçmişte olduğu gibi olumsuz 
etkileyeceğinin altını önemle çizmek istiyorum.  
 
Finans kesimini, eğer bindikleri dalı kesmek istemiyorlarsa 
hayata ve ilişkilere uzun vadeli bakmaya davet ediyorum.   
 
Türkiye sanayisinin sağlıklı bir biçimde yoluna devam 
edebilmesi için sadece finans kesimine değil; başta hükümet, 
siyasetçiler, sivil toplum kuruluşları ve ekonomi kurumları 
olmak üzere tüm kesimlere düşen önemli sorumluluklar 
düşmektedir.  
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Bizi çevreleyen bazı ülkelerde büyük kargaşa ve çatışmalar 
yaşanırken demokrasiye inancımızı kaybetmeden, birbirimizi 
ötekileştirmek yerine anlamaya çalışarak toplumsal barış ve 
bütünlüğümüzü korumaya özen göstermeliyiz.   
 
Bu noktada, sanayimizi de ilgilendiren bir başka gelişmeye 
dikkat çekmek istiyorum: Son aylarda kurlarda görülen artış, 
gelişmekte olan ülkelerdeki yavaşlama eğilimi, Türkiye’deki 
siyasi gelişmeler ve Merkez Bankası’nın aldığı faiz kararı gibi 
etmenlerin tüketici güvenine olumsuz yansımalarını ne yazık ki 
görmeye başladık. 
 
 
TÜİK tarafından açıklanan Tüketici Güven Endeksi Şubat ayında 
bir önceki aya göre yüzde 4,3 azalarak 69,2’ye gerilemiş ve 
düşüş eğilimini üçüncü aya taşımış durumdadır.  
 
Başka bir deyişle, tüketicilerin; ekonomik gelişmeler ile istikrar 
algısında yaşanan değişim sonucu büyük harcama 
kalemlerinde erteleme eğilimine girdiği görülmektedir. 
Tüketici Güven Endeksi’nin, iç talep ve ekonomik aktiviteyle 
yüksek ilişkiye sahip öncü bir gösterge olduğu 
düşünüldüğünde, son aylardaki eğilimin sanayi sektörü 
açısından sert bir iniş riskine işaret ettiğini söylemek yanlış 
olmayacaktır. 
 
Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
 
Her zaman olduğu gibi bu zorlu dönemde de İstanbul Sanayi 
Odası olarak asli görevimiz; üyelerimizin sorunlarına 
odaklanmak, bu sorunlara çözümler üretmektir. Bu noktadan 
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hareketle; ekonomi ve üretim odaklı bir yaklaşım eşliğinde 
sanayimizin sorunlarına kamuoyunun dikkatini zaman zaman 
medya aracılığıyla çektiğimizin altını çizmek istiyorum.     
 
Sözlerimi tamamlamadan önce önemli gördüğüm bir toplantı 
bilgisini sizlerle paylaşmak istiyorum. 
 
7’nci Türkiye Sektörel Ekonomi Şurası, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği Başkanımız Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev 
sahipliğinde, Başbakan Yardımcımız Sayın Ali Babacan, ilgili 
bakanlar ve bürokratların katılımlarıyla Salı günü 
gerçekleştirilecek.  
 
60 sektör temsilcisinin sorunları ve çözüm 
önerilerini   Başbakan Yardımcımız Sayın Ali Babacan’a 
aktaracağı bu şuraya, Sanayi Odaları Konseyi Başkanı olarak 
katılım sağlayacağımı burada belirtmek istiyorum. 
 
Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
   
Gerçekleştirmekte olduğumuz Meslek Komiteleri Ortak 
Toplantımızın, her zaman olduğu gibi verimli ve yapıcı 
geçeceğine dair inancımı sizlerle paylaşarak sözlerimi 
noktalarken sizleri tekrar saygı ve sevgiyle selamlıyorum.   
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